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В статье рассматриваются типологические схождения романа Л. Н. Толстого «Воскресение» и 

английского социально-криминального романа как жанровой модели. Представленный анализ позво-

ляет сделать вывод о присутствии в романе «Воскресение» некоторых элементов английского соци-

ально-криминального романа как на уровне сюжетостроения, повествования, системы героев, так и в 

хронотопической структуре произведения. Однако, с поправкой на эпоху, условия литературного 

процесса и индивидуального творческого сознания, эти черты трансформировались в итоговый рус-

ский классический роман, по-новому поставивший и рассмотревший проблемы преступления и нака-

зания. 
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The article deals with the typological similarities in Leo Tolstoy’s novel «Resurrection» and the 

English social-criminal novel as a genre model. The analysis revealed the presence of some English social-

criminal novel elements in the novel «Resurrection» both at the level of the plot, narration, characters and in 

the chronotope structure of the novel. However, taking into account the epoch, conditions of the literary 

process and individual author’s consciousness, these elements were transformed into the final Russian novel, 

stating and considering the problems of crime and punishment in a new way.  
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Tolstoy’s novel «Resurrection». 

 


